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INFORMACIÓ A DESTACAR DE LA COMISSIÓ: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
1. PARAULA DE BENVINGUA DEL NOU PRESIDENT DEL CONSELL RECTOR 
Comença la sessió intervenint el nou consell el molt honorable conseller d’Ordenació 
el Sr. Marc Pons explicant en primer lloc el canvi de presidència tenint en compte que 
anteriorment ho era el senyor molt honorable Joan Bonet. 
Explicar per part del Conseller que no pretén generar grans canvis a la conselleria 
sinó més donar continuïtat a la feina feta intentant açò si generar noves sinergies amb 
el govern de l’estat. 

 
2. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
S’informa de l’acta de la sessió celebrada dia 11 de febrer de 2016 la qual s’aprova. 
 
3. REIAL DECRET 738/2015 I IMPACTES SOBRE EL MERCAT ELÈCTRIC 

BALEAR 
Dit decret va ser publicat el passat 1 d’agost al BOE 183 en el qual es produeix una 
ruptura del mercat únic. El Conseller explicà que el dia 7 de juny mantindria reunió 
amb el Secretari d’Estat d’Energia ja que aquest reial decret generava un sobrecost 
en el mercat elèctric balear d’una pujada d’un 25%. Dit açò, a continuació pren la 
paraula el Director General explicant molt més purmenoritzat dit decret en el qual es 
demostrà aquest increment del cost de l’energia que efecte molt clarament a Balears i 
a la seva insularitat. Obra la porta a establir un p.v.p.c. diferent a cada mercat açò 
genera que no s’entèn el mercat elèctric i tampoc s’entén la seva facturació, per açò 
es pretén que amb aquesta reunió sol·licitant al Govern de l’Estat mitjançant el seu 
secretari d’estat el retorn al mercat únic. Vet aquí que mos adonam compte que tenim 
un altre element que mos genera un sobrecost adicional per ser illencs, o sigui ara ja 
no tan sols és el transport aeri sino que també veim que amb el tema de l’energia 
tenim 
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Un sobrecost afegit per el tema de la insularitat. A la vegada es vol sol·licitar un 
mecanisme que compensi aquest sobrecost que pugui suposar el sistema de càlcul a 
Balears. Després de l’explicació del Director General Sr. Groizart hi va haver diferents 
intervencions refrendant les paraules de les intervencions anteriors de l’impacte que 
genera aquest decret sobretot als consumidors amb la qual el representant dels 
cosunmidors digué “com t’ho has de prendre en aquesta situació? Amb resignació? 
Deixam de pagar? Ja n’hi ha prou de castigar en els pobles de Balears” 
 
4. DACIÓ DE COMPTES DE POLÍTICA ENERGÈTICA 
Explicà una vegada més s’augmenta de renovables. Sincerament crec que o no s’hi 
creu o es cerquen excuses bàsicament per el tema territorial per no implantar aquest 
tipus d’energia com pugui ser la eòlica i la fotovoltàica. Es de pena que unes illes que 
pràcticament de les que tenen més sol d’Europa tenguin tants de problemes a l’hora 
d’implantar parcs fotovoltaics esgrimint l’impacte territorial. Sincerament crec que no 
és un impacte territorial, és un impacte visual, ara una vegada solventat aquest 
impacte visual la preocupació és que el parc funcioni correctament. O sinó, mos 
seguirem omplint la boca de voler generar energies netes però seguirem sent 
dependents del carbó i d’altra combustible fòssil. Per part del Conseller demostrà molt 
bona predisposició per tirar endavant aquesta política energètica i treballar amb el 
diàleg per tenir el màxim de consens possible a fi de poder dur a bon port aquesta 
pretensió. 
 
Amb aquest punt també hi va haver diferents intervencions demanant una acció 
valenta per part del Conseller. 
 
També sol·licità mirar el futur referent a les renovables aconseguint assessoraments 
del col·legi d’arquitectes, enginyers i aparelladors. 
 
5. TORN OBERT DE PARAULES 
 
Una petició sol·licitant que es convoqui la Comissió del Gas precisament per veure el 
desplegament del gas per reduir el CO2. 
Es va informar per part de la Conselleria que es va obrir una línia de 5 milions d’euros 
per instal·lacions de plaques fotovoltàiques de línies d’ajuda d’autoconsum i 
rehabilitació d’habitatges. 

  
 
 
 
 
 
 


